
Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Rozpoczynamy, proszę państwa obrady siódmej sesji dziewiątej kadencji, witam wszystkich 

radnych, jednocześnie stwierdzam, że jest obecnych 15 radnych, sesja jest prawomocna. Witam na 

dzisiejszej sesji panią wójt, panią Sylwię Halamę, witam panią skarbnik, panią Anettę Tomalę-Gajec, 

obsługę techniczną oraz pana mecenasa obsługę prawną pana Sebastiana Owczarzak. Pkt 2 

porządek obrad wnioski do porządku obrad proszę pan Baczyński.  

Tomasz Baczyński (Radny)  

Dziękuję. Wnioskuje, żeby z porządku obrad wykreślić projekt nr 7, czyli uchwałę w sprawie 

rozpatrzenia skargi na kierownika Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie, a w jej miejsce 

wprowadzić projekt uchwały o tym samym numerze, czyli 7 w sprawie przedłużenia terminu 

rozpatrzenia skargi na działalność kierownika Gminnego Zakładu Komunalnego w Będzinie. 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Proszę, czy ktoś jeszcze ma jakieś uwagi. W uchwale dotyczącej przedłużenia umów dzierżawy, 

mamy tam autopoprawkę, to, co na komisji też przedstawiała nam pani wójt i pani Beata 

Krasowska. Dochodzi tam jeszcze jeden z dzierżawców. I przedłużenie tej umowy jako poz. 13 w 

załączniku dotyczy działki w Smolne.  

Pkt 3 wolna trybuna. Aha, przegłosujemy. Proszę państwa, przegłosujemy ten porządek z tymi 

zmianami, czyli wycofujemy uchwałę. Projekt nr 7 dotyczący rozpatrzenia skargi i przedłużamy ten 

termin, wprowadzamy uchwałę dodatkową o przedłużeniu terminu rozpatrzenia tejże skargi i 

autopoprawka do projektu uchwały nr 6 jeszcze jeden dzierżawca dochodzi pozycja dodatkowa 13 

w wykazie tychże dzierżawców.  

Dziękuję. Głosowało 15 radnych, 15 głosów za przyjęciem porządku obrad stwierdzam, że 

porządek obrad został przyjęty. Pkt 3 wolna trybuna. Nikt się nie zgłosił do wolnej trybuny. W 

związku z tym przechodzimy do pkt 4 podjęcie uchwał w dniu dzisiejszym przed sesją wszystkie 

uchwały zostały szczegółowo omówione przez radę i bardzo proszę. Projekt uchwały nr 1 uchwała 

w sprawie zmian budżetu gminy będzie na rok 2024. Oddaję głos pani skarbnik, pani Anecie 

Tomali-Gajec. Bardzo proszę.  

Anetta Tomala-Gajec (Skarbnik Gminy Będzino)  

Dziękuję, bardzo, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt uchwały nr 1 w sprawie zmiany 

budżetu gminy Będzino na 2024 rok Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje w § 1 zwiększa się 

dochody budżetu gminy Będzino na 2024 rok o kwotę 727 082 zł i 70 gr zgodnie z załącznikiem nr 

1. W § 2 zwiększa się wydatki budżetu gminy Będzino na 2024 rok o kwotę 727 082 zł 70 gr 

zgodnie z załącznikiem nr 2. W § 3 dokonuje się przeniesienia wydatków budżetu w ramach 

działów i pomiędzy działami klasyfikacji budżetowej zgodnie z załącznikiem nr 2. W § 4 po 

dokonanych zmianach budżet gminy Będzino na 2024 rok zamyka się następującymi kwotami po 

stronie dochodów kwotą 97 496 067 zł i 10 gr, w tym dochody bieżące 63 771 925 zł i 86 gr, 

dochody majątkowe 33 724 141 zł 24 gr, plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej 

oraz innych zadań zleconych ustawami w kwocie 5 225 994 zł 16 gr. Po stronie wydatków kwotą 

99 698 439 zł i 24 gr, w tym wydatki bieżące 64 990 720 zł i 65 gr. Wydatki majątkowe 34 707 718 

zł 59 gr, plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 

ustawami 5 225 994 zł i 16 gr. W § 5 określa się deficyt budżetu gminy Będzino w kwocie 2 202 372 

zł i 14 gr, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków 



nimi finansowanych, związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu, określonymi w 

odrębnych ustawach w kwocie 2 202 372 zł i 14 gr. W § 6 przychody i rozchody w kwotach 

przychody nie ulegają zmianie i wynoszą 4 642 372 zł i 14 gr rozchody nie ulegają zmianie i 

wynoszą 2 440 000 zł. W § 7 wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. W § 8 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Zachodniopomorskiego czy mają państwo jakieś pytania?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, bardzo proszę. Czy jeszcze oprócz dyskusji na komisji, czy jeszcze jakieś pytania się 

nasunęły? Jeśli nie, to bardzo proszę przewodniczącego komisji budżetowej pana Sławomira 

Brylińskiego o opinię komisji.  

Mówca 6  

Komisja budżetowo finansowa po zapoznaniu się zaproponowanymi zmianami. Opiniuje 

zaproponowane zmiany budżetu pozytywnie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. Proszę Państwa przystępujemy do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie. 

Bardzo proszę o oddanie głosu. Dziękuję. Głosowało 15 radnych, 15 radnych za przyjęciem uchwały 

stwierdzam, że uchwała została podjęta i projekty uchwał. Czy pani Kowalczyk, bardzo proszę. 

Mamy teraz w sumie 2 projekty w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Kładno niejeden 

dotyczy gruntów gminnych bądź powiatu. Natomiast druga uchwała dotyczy nadania nazwy ulic na 

terenach prywatnych i teraz pierwsza uchwała w sprawie nadania nazw ulic miejscowości Kładno. 

Bardzo proszę, oddaję głos pani Agnieszce Kowalczyk-Jęcek. Proszę o przedstawienie nam uchwały.  

Agnieszka Kowalczyk-Jęcek (podinspektor ds. gospodarki komunalnej i 
lokalowej)  

Dzień dobry, Panie Przewodniczący, wysoka Rado. Uchwała Rady Gminy Będzino w sprawie 

nadania nazw ulic w miejscowości Kładno, gmina Będzino.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę ogólnie, jak przebiegał proces, bo omawialiśmy już to do szczegółowo, jak przebiegał 

proces konsultacji itd. i z tego wynikają.  

Agnieszka Kowalczyk-Jęcek (podinspektor ds. gospodarki komunalnej i 
lokalowej)  

W dniach od 25 marca br. do 25 kwietnia br. zostały przeprowadzone konsultacje społeczne z 

mieszkańcami miejscowości Kładno, odbyły się także otwarte konsultacje społeczne, w trakcie 

których były zbierane ankiety konsultacyjne. Ankiety konsultacyjne można było złożyć 

bezpośrednio do Urzędu Gminy lub można było w formie mailowej za pośrednictwem odpowiednio 

dedykowanej skrzynki pocztowej złożyć mailowo. Do Urzędu Gminy wpłynęły 50 ankiet 

konsultacyjnych, z czego 44 były wzięte pod uwagę, ponieważ spełniały wszelkie przesłanki, nie 

były obarczone żadnymi błędami. Chciałabym państwu teraz zaprezentować, jak wygląda 

nazewnictwo w miejscowości Kładno w drodze gminnej, oznaczonej numerem działki 117/1 nadaje 

się nazwę ulicy ulica Spacerowa w drodze gminnej oznaczono.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Żeby nie omawiać szczegółowo tych nazw ulic, bo to omawialiśmy już tutaj bardzo proszę, myślę, że 

na tym kończymy tą informację, natomiast bardzo proszę, czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze ma 



jakieś tam pytania czy uwagi. Jeśli nie ma, to przystąpimy do głosowania nad uchwałą w sprawie 

nadania nazw ulic w miejscowości Kładno dotyczy to 23 ulic. Bardzo proszę o oddanie głosu. 

Dziękuję. Głosowało 15 radnych, 15 głosów za stwierdzam, że uchwała została podjęta i kolejna 

uchwała dotycząca nadania nazw ulic w miejscowości Kładno. Bardzo proszę pani Agnieszka 

Kowalczyk-Jęcek.  

Agnieszka Kowalczyk-Jęcek (podinspektor ds. gospodarki komunalnej i 
lokalowej)  

I kolejna uchwała w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Kładno, gmina Będzino. Ta uchwała 

dotyczy nazw ulic prywatnych osób, będących własnością osób prywatnych i tutaj była nazwa 

Klifowa i Żeglarska. Od wszystkich osób prywatnych, uzyskaliśmy zgodę na nadanie właśnie takiej 

nazwy ulicy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, proszę, czy tutaj ktoś z państwa jakieś pytania, bo też jest taka informacja, że byliśmy, że 

są jeszcze rozpatrywane inne wnioski z terenów prywatnych, ale na tę chwilę jeszcze nie ma zgody.  

Agnieszka Kowalczyk-Jęcek (podinspektor ds. gospodarki komunalnej i 
lokalowej)  

Taj jeszcze dla 2 nazw ulic. Będą rozpatrywane wnioski, natomiast nie mamy jeszcze wszystkich 

odpowiedzi od wszystkich osób od wszystkich właścicieli i współwłaścicieli.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Proszę oddać głos.  

Dziękuję. Głosowało 15 radnych, 15 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta i kolejny projekt uchwały nr 4 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

Międzygminnego dotyczącego zapewnienia wsparcia dla osób z terenu gminy Malechowo przez 

gminę Będzino w zakresie mieszkania wspomaganego bardzo proszę, oddaję głos pani wójt.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  

Szanowni Państwo §. 1 niniejszej uchwały wyraża się zgodę na zawarcie porozumienia między 

gminą Malechowo a gminą Będzino, stanowiącego załącznik do niniejszej uchwały, dotyczącego 

powierzenia gminie Będzino przez gminę Malechowo realizacji zadania publicznego z zakresu 

pomocy społecznej dotyczącej wprowadzenia mieszkania wspomaganego niniejsza uchwała 

pozwoli wójtowi na zawarcie porozumienia Międzygminnego w związku to jest udostępnieniem 

tego mieszkania wspomaganego mieszkańcom gminy Malechowo jeżeli taka konieczność nastąpi, 

ale jest też w porozumieniu zapis, że tutaj każdorazowo, kiedy gmina Malechowo nie chciała 

skierować swojego mieszkańca i do naszego mieszkania chronionego, musi mieć taką zgodę 

akceptację kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej jeżeli mieszkanie będzie zajęty przez 

naszych mieszkańców, wówczas wiadomo, że będzie to niemożliwe. Jest to wymóg ustawowy, że 

każda gmina takie mieszkanie mieć musi i tutaj gmina Malechowo jest na etapie tworzenia swojego 

mieszkania, stąd też porozumienie zabieramy na czas nieokreślone. Jednakże tutaj jest też ich 

zapewnienie, że potem dążyli do tego, aby swoje mieszkanie jak najszybciej stworzyć i proszę 

wysoką radę o wyrażenie zgody na zawarcie tego porozumienia i podjęcie uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, czy jeszcze jakieś pytania się nasuwają? Jeśli nie ma, proszę zagłosować w sprawie tej 

uchwały. Dziękuję. Głosowało 15 radnych, 15 głosów. Za podjęciem uchwały stwierdzam, że 

uchwała została podjęta i kolejny projekt uchwały. Projekt nr 5 w sprawie ustalenia wysokości 



opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku "Morska Kraina" w 

Mścicach. Bardzo proszę oddaje głos panu Tomaszowi Wirkusowi, inspektorowi do spraw oświaty, 

bardzo proszę o przedstawienie nam tejże uchwały.  

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  

Dzień dobry. Panie Przewodniczący, Państwo, Radni, pani wójt. Uchwała w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku "Morska 

Kraina" we Mścicach. §. 1. Ustala się, że opłata stała za usługi świadczone przez żłobek "Morska 

Kraina" w Mścicach zwana dalej opłatą stałą ma charakter ryczałtowy i wynosi 1500 zł miesięcznie. 

Ust. 2. Opłata stała nie obejmuje kosztów wyżywienia, trzeci opłaty, o której mowa w § 1 ust. 1 nie 

ponosi się w okresie zamknięcia żłobka z powodu przerwy wakacyjnej lub przyczyn losowych, 

jeżeli okres zamknięcia żłobka jest krótszy niż okres, za który należy się opłata, opłatę ponosi się w 

stosunku proporcjonalnym.  

§ 2 ustala się maksymalną wysokość dziennej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku "Morska 

Kraina" w Mścicach wysokości 18  zł. § 3 ustala się dodatkową opłatę za wydłużony pobyt dziecka 

w żłobku samorządowym, przepraszam w żłobku "Morska Kraina" w Mścicach powyżej 10 godzin 

dziennie w wysokości 36  zł za każdą rozpoczętą godzinę opieki i § 4 wysokość opłaty stałej opłaty 

dziennej za wyżywienie dziecka i od dodatkowej opłaty za wydłużony pobyt dziecka podawana jest 

do publicznej wiadomości przez dyrektora żłobka "Morska Kraina" w Mścicach. § 5 opłatę stałą za 

pobyt dziecka w żłobku "Morska Kraina" w Mścicach opłatę za wyżywienie oraz dodatkową opłatę, 

o której mowa w § 3 uchwały, wnosi się na rzecz gminy Będzino wykonanie uchwały powierza się 

Wójtowi Gminy Będzino. Traci moc uchwała nr IV/26/24 Rady Gminy Będzino z dnia 26 czerwca 

2024 roku w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej opłaty za wyżywienie 

dziecka w żłobku "Morska Kraina" w Mścicach. Uchwała wchodzi w życie od 1 października 2024 

roku i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego.  

W uzasadnieniu do uchwały jest mowa o tym, iż projektowana uchwała jest aktem prawa 

miejscowego, który wymaga publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Zachodniopomorskiego w związku z art. 18 ust. 2 pkt 15 u.s.g. Podejmowania tego typu uchwał 

należy do kompetencji Rady Gminy, a następnie w art. 58 ust. 1 tejże ustawy opiece nad dziećmi w 

wieku do lat 3 upoważnia on Rady Gminy do ustalenia w drodze uchwały opłat za pobyt i 

wyżywienie dziecka w żłobku. Podniesienie tej opłaty wynika po pierwsze z ustawodawstwa 

państwowego, które daje możliwość pokrycia kosztów wysokości 1500 zł na jedno dziecko za 

pobyt w żłobku. A po drugie wynika z faktu podwyższenia różnego rodzaju opłat wynikających z 

utrzymania żłobka. Nie pokrywa to całkowicie oczywiście kosztów utrzymania dziecka w żłobku, 

ale znacząco będzie zmniejszało środki ze strony gminy, które gmina wydatkuje na utrzymanie 

żłobka, to tyle jeśli chodzi. Dziękuje.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, czy ktoś z państwa jeszcze ma jakieś zapytania, czy chce coś dodać, dosyć? Bardzo proszę. 

Pan Paweł Hrymnak.  

Paweł Hrymnak (Radny)  

Dziękuję, moje pytanie, bo co prawda na komisji już się dowiedzieliśmy na ten temat, pani wójt 

odpowiedziała, że to by pani wójt, będzie pytanie, bo tutaj mamy koszt przedstawione na jedno 

dziecko, które wynosiłby w 2023 roku aż 737 39 zł i 87 gr, a za pierwsze półrocze w tego roku jakie 

są koszty, może żeby tam, żeby nasi mieszkańcy też to usłyszeli, bo wszyscy mówią, że podwyżki, 

bo kto dał rząd. Pieniądze, podwyżki na przedszkola tak naprawdę muszą też nasi mieszkańcy 

dowiedzieć, jakie są rzeczywiste koszty utrzymania 1 dziecka miesięcznie w przedszkolu w tym 



roku, w żłobku przepraszam oczywiście.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę pani wójt.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  

Jeżeli chodzi o koszt utrzymania żłobka wg sprawozdań przedstawionych przez tą placówkę za 

pierwsze półrocze, to była kwota 460 564 zł, czyli na jedno dziecko wychodzi nam kwota blisko 

2400 zł miesięcznie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś pytania, jeśli nie ma, bardzo proszę. Przystępujemy do 

głosowania. Proszę oddać głos w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz maksymalnej 

opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku "Morska Kraina" w Mścicach. Bardzo proszę. Dziękuję. 

Głosowało 15 radnych, 15 głosów za podjęciem uchwały stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Projekt uchwały nr 6 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą 

kolejnej umowy dzierżawy. Bardzo proszę, pani wójt przedstawi.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  

Panie Przewodniczący, wysoka Rado. Załącznik nr 1 do tej uchwały przedstawia nieruchomości, 

które są wykazane dzierżawy w 2024 roku z dzierżawcami tych nieruchomości zostały zawarte 

umowy na czas określony do 31 sierpnia tego roku te umowy wygasły. Został sporządzony wykaz, 

podano je do publicznej wiadomości i dzierżawcy dotychczasowi wyrazili chęć dalszej dzierżawy 

tych nieruchomości. W związku z tym, iż umowy zawarcie umów wymaga zgody rady. Proszę 

państwa podjęcie uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. Czy ktoś z państwa jakieś pytania, jeśli nie ma, to proszę o oddanie głosu.  

Dziękuję. Głosowało 15 radnych, 15 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta i proszę państwa ostatnia uchwała dzisiejszej sesji, jak państwo wiecie. Wycofaliśmy tą 

uchwałę dotyczącą rozpatrzenia skargi, natomiast chodzi o podjęcie uchwały w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działanie Kierownika Gminnego Zakładu 

Komunalnego w Będzinie. Jako że komisja nie mogła w tym czasie tutaj rozpatrzyć do końca tą 

skargę i przedłuża się termin do 30 września.  

Tomasz Baczyński (Radny)  

Do 31 października.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Czyli mam tutaj nieaktualną, dobrze, czyli zapis do 30 października 2024 roku. 31 października, 

czyli do końca października.  

Bardzo proszę, czy ktoś z państwa ma jakieś pytania? Czy przewodniczący komisji? Dziękuję, 

przystępujemy do głosowania. Dziękuję. Głosowało 15 radnych, 15 głosów. Za podjęciem uchwały 

stwierdzam, że uchwała została podjęta i termin rozpatrzenia tej skargi przedłuża się do 31 

października. Zakończyliśmy. Pkt 4 podjęcie uchwał kontynuujemy. Pkt 5. Podsumowanie roku 

szkolnego 2023/2024 oddaje głos panu Tomaszowi Wirkusowi. Bardzo proszę.  

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  

Proszę państwa informacja jest przygotowana w formie krótkich, wybranych punktów. Już państwo 



powinniście dostać ją na nie ma, jest, jest. Odnoszę się w pierwszym punkcie. Do liczby uczniów w 

szkołach w roku 2023/24. Dane są na podstawie systemu informacji oświatowej i tak szkoła 

imienia "Ludzi Morza" w Mścicach ma jak zwykle największą liczbę uczniów w 14 oddziałach tej 

szkoły uczyło się 287 uczniów w szkole w Tymieniu 123 łącznie, w tym 91 w szkole podstawowej, 9 

w tzw. zerówce, 23 w punkcie przedszkolnym i to 9+23. To są dzieci objęte tzw. Wychowaniem 

przedszkolnym, więc sama szkoła podstawowa to 91 uczniów. Szkoła podstawowa w Dobrzycy 152 

uczniów, w tym 123 w szkole podstawowej, 19 zerówce i 20 w punkcie przedszkolnym. Szkoła 

podstawowa imienia Ochotniczych Straży Pożarnych w Łeknie 114 uczniów w 8 oddziałach, 

przedszkole w Będzinie 85 uczniów. Bo tak też przy rozliczeniach określamy to finansowych. 

Przedszkole "Promyki Bałtyku" w Mścicach 145 uczniów. Ta liczba w stosunku do poprzedniego 

roku była bardzo podobna. Zmniejszyło się troszeczkę. Dzieci w szkole podstawowej w Tymieniu 

do roku poprzedniego, czyli do roku szkolnego 2022/23. Razem mieliśmy 916 uczniów. W tym roku 

tych uczniów w szkołach jest i w przedszkolach więcej, a nie wiem, czy to taki rok, czy też efekt 

migracji ludności np. do Mścic. Czy też w okolicy Będzina.  

Do naszych szkół uczęszczało w minionym roku szkolnym znacznie mniej dzieci z Ukrainy niż 

jeszcze poprzednio po wybuchu konfliktu dostawaliśmy za te dzieci częściowy zwrot w subwencji 

oświatowej tych dzieci było 16. Dwoje było w przedszkolu, dwanaścioro w szkole w Mścicach i 

dwoje w szkole, w Tymieniu. Obecnie dzieci z Ukrainy już są już podlegają normalnemu 

obowiązkowi szkolnemu, tak jak polskie dzieci. Od tego roku szkolnego, tam są, tam są różne 

rygory, nieprzystąpienie do szkoły, niepodjęcie realizacji obowiązku szkolnego powoduje to, że 

dzieci te czy rodzice tych dzieci nie dostają m.in. świadczeń socjalnych.  

Drugi punkt rozliczenia między gminami z tytułu wychowania przedszkolnego i tak wzorem lat 

ubiegłych część naszych dzieci korzystała z przedszkoli w Biesiekierzu, Koszalinie, Mielnie i 

Ustroniu Morskim, w Mielnie to oczywiście symboliczna liczba tych dzieci. Wzrosło za to w 

Koszalinie i w Biesiekierzu w stosunku do roku 2022/23 takich dzieci dziewięcioro poszukiwało 

miejsca gdzie indziej należy się domyśleć, że w Koszalinie te dzieci się znalazły, dlatego, że rodzice 

jeżdżą tam po prostu do pracy, a miejsce zaczyna w miejskich przedszkolach, no może nie tyle 

przebywać, ale pojawiają się znacznie łatwiej niż kiedyś, ale my musimy za to wszystko zapłacić. 

Koszt utrzymania dziecka w przedszkolu, ten, który podlega zwrotowi, to w zależności od gminy, bo 

każda gmina ma troszeczkę inne koszty. To może być od 1200 nawet do 1700 zł miesięcznie. Trzeci 

punkt egzamin ósmoklasisty i tak w tym roku wyjątkowo mało uczniów z naszych szkół przystąpiło 

do egzaminu raptem 46. W Mścicach było 1 klasa i zresztą wszędzie była 1 klasa po 1 klasie, w 

każdej ze szkół było to 20 uczniów. Wyniki egzaminów pojawiły się 3 lipca. Były tam drobne 

korekty robione. I proszę państwa wyglądało to tak, jak jest na stronie drugiej w zestawieniu, 

możecie sobie państwo porównać. A nasza gmina źle nie wypadła w ogóle województwo 

zachodniopomorskie, to jeśli chodzi o wyniki egzaminów, to jest szary koniec. W zestawieniach z 

pozostałymi województwami. Poprawa, jaka występuje tutaj takie piki, to jest Koszalin i okolice, 

miejscowość Police i jej okolice i Szczecin tak to w naszym województwie to są takie miejsca, gdzie 

są najwyższe wyniki. Reszta niestety ma dosyć niskie wyniki. Za to możemy porównać sobie tutaj 

wyniki gminy, np. z wynikami w kraju. Popatrzcie państwo na matematykę całkiem nieźle to 

wygląda, a z kolei na język Polski wygląda to gorzej niż w kraju, ale lepiej niż np. w powiecie 

koszalińskim czy w województwie zachodniopomorskim. Ciekawostką jest to, że w związku z małą 

liczbą uczniów w klasie w Tymieniu, wyniki z Tymienia nie są liczone do średniej. 5 było, z czego 

trójka pisała przepraszam, dwójka pisała arkusz 200 i arkusz 820. Są to arkusze dla uczniów z 

niepełnosprawnościami, czyli oni, jakby byli osobno traktowani ci uczniowie, a tej trójki się nie 

liczyło także proszę państwa wyniki nie mamy dla 66, tylko mniejszej liczby uczniów te do średniej, 

aczkolwiek wyniki, jak państwo widzicie, mieli całkiem niezłe. No tak, ale też za spore pieniądze na 



1 ucznia z pewną niepełnosprawnością to może być nawet 80 000 rocznie więcej, a tu byli właśnie 

tacy uczniowie. Stypendia motywacyjne za wyniki w nauce i osiągnięcia sportowe, liczba uczniów, 

którym przyznano jednorazowe stypendium motywacyjne za wyniki w nauce i osiągnięcia 

sportowe w wysokości 240 zł ta kwota jest po prostu ograniczona przez kwoty, które funkcjonują w 

opiece społecznej do 249 zł, maksymalnie więc taka 240 jest. Tutaj za pierwszy semestr było 5 1, 

podobnie jak w roku ubiegłym, dokładnie 5 1, za drugi było 9 7 tych stypendiów o jedno mniej niż 

w roku szkolnym poprzednim.  

I kwota, którą wydatkowano na ten cel, czyli na te 1 4 8 stypendiów, to 35 520 zł. Oczywiście były 

pewne warunki, które określały możliwość przyznania tego stypendium. Te warunki to była 

średnia ocen dla klas młodszych 4,6. Była to średnia 5,2, dla klas 7-8. Była to średnia 5,0. Jeśli 

chodzi o ceny no plus jeszcze właśnie zachowanie bardzo dobre lub wzorowych. Tutaj też 

przypomnę, że uczniowie klas czwartych w pierwszym semestrze za pierwszy semestr nie dostają 

stypendiów motywacyjnych dopiero za drugi semestr. Te stypendia też przyznawano uczniom, 

którzy mieli osiągnięcia sportowe. To mogły być osiągnięcia w reprezentowaniu szkoły, a mogły 

być te osiągnięcia na odpowiednim poziomie, np. wojewódzkim za zdobyte medale w klubach 

sportowych. Z tym, że uczeń oczywiście reprezentował również swoją szkołę. Tak dofinansowanie 

pracodawcą kosztów kształcenia młodocianych pracowników, a moment tutaj jeszcze jest. Mowa o 

stypendiach specjalnych, to dla klas ósmych taka nagroda. Uczniowie, którzy mają biało-czerwony 

pasek na świadectwie, to 4,75. Bardzo dobre lub wzorowe zachowanie dostają 200 zł. Takich 

uczniów mieliśmy 17 w tym roku. Koszty kształcenia młodocianych pracowników. Zmniejsza nam 

się liczba takich pracodawców czy też takich uczniów, którzy naukę zawodu podejmują. W zeszłym 

roku było ich ośmioro uczniów, a w tym roku zaledwie troje. W roku budżetowym, co nie znaczy, że 

w kolejnym roku nie będziemy mieli tych uczniów więcej, to jest wszystko regulowane przez 

państwo. Po prostu pracodawca składa wniosek o dofinansowanie kosztów kształcenia 

młodocianego pracownika, dostarcza umowę z tym pracownikiem, umowę ze szkołą, w której 

uczeń pobiera naukę i później na podstawie tego wniosku my występujemy, do kuratorium, 

kuratorium nam przysyła pieniądze i my odsyłamy po prostu temu pracodawcy. Wydatki na 

oświatę w roku budżetowym 2023. Oczywiście zrobiłem to małe porównanie z rokiem poprzednim 

w zeszłym roku, czyli w roku 2022. W stosunku do roku 2021 był bardzo duży wzrost wydatków 

ponad 15%, teraz jest nieco mniejszy. Przy czym chciałem powiedzieć, że od kwietnia z 

wyrównaniem od stycznia nauczyciele dostali podwyżki, to były podwyżki. Jak pamiętacie, państwo 

bardzo znaczne. Subwencja pokrywała tylko część podwyżek. To znaczy można powiedzieć 

wszystko oprócz ZUS, u i kosztów pracodawcy, tak zazwyczaj ze subwencją, że jak państwo daje tę 

subwencję, to ona pokrywa tylko część kosztów, które gmina musi ponieść. No, a przecież mamy 

jeszcze koszty związane z pracownikami obsługi, które już należą do gminy z remontami i takim 

bieżącym utrzymaniem tych obiektów. Kolejna rzecz to dowóz uczniów do szkół. No jeśli chodzi o 

realizację umowy tej, która dotyczyła przewozu, to koszt był bardzo podobnie, iż w poprzednim 

roku szkolnym to było tam różnica bodajże 2 000 zł. Ponadto przypominam, że gmina posiada 

autobus szkolny, który obsługuje rejon szkoły w Dobrzycy, posiada również autobus ograniczonej 

liczbie miejsc tam 2 5 bodajże do przewozu osób niepełnosprawnych, uczniów niepełnosprawnych, 

tych uczniów niepełnosprawnych. Obecnie już w zeszłym roku było ich koło 8. W tej chwili mamy 

przewożonych przez ten autobus, mamy ich trzynaścioro ponadto ponosimy koszty związane z 

pokryciem rodzicom kosztów dowozu dziecka z orzeczeniem o niepełnosprawności albo o 

potrzebie kształcenia specjalnego i to też są spore kwoty. Do Koszalina, mam nadzieję, czy w tym 

roku będzie to będą to mniejsze koszty. Mamy mniej tych uczniów udało się albo skończyli szkoły, 

albo po prostu korzystają z tego publicznego naszego dowozu. W tym busem. Dzieci podrosły, stały 

się bardziej samodzielne i jest taka możliwość od roku szkolnego 2022/2023. Wróciliśmy do nauki 

pływania także w tym roku szkolnym również to się odbywało wyjazdów mieliśmy zaplanowanych 



18 na każdej grupy. Nauka pływania była w 6 grupach robiona. I te koszty proszę państwa nosiły 3 

3 4 9 30 zł, obejmowały zakup karnetu za 12 000, koszt pokrycia wynagrodzenia instruktorów 

nauki pływania to jest 9 600. Nie napisałem tego tutaj, ale to z głowy mówię. No i koszty transportu, 

który wynosiły około 60%. Przedsięwzięcia. Nie pamiętam tam około 14 000 zł. Uczniowie wyszli z 

tej nauki pływania. Ta całkiem spora grupa, około 80 uczniów. Zadowoleni byli podzieleni na grupy 

o różnym stopniu zaawansowania, jeśli chodzi o umiejętność pływania, zajęcia się wzorem lat 

ubiegłych odbywały na basenie Helios i też będziemy kontynuowali to w tym roku szkolnym, 

prawdopodobnie również tego przejścia zimy we wiosnę. No powiedzmy, od 1 lutego dzieci mamy 

podobną ilość. Troszeczkę jeszcze tam pieniążków zostało na karnecie, więc być może, nie będą to 

aż takie duże koszty. Tutaj zrobiłem. Taką prognozę na ten rok może już nie jest nawet prognoza. 

To jest fakt to, co tutaj państwo macie przed sobą na ten rok szkolny. Proszę popatrzeć, że 

zwiększyła się liczba uczniów w przedszkolach. Troszeczkę mniej, ale w szkołach przybyło 

szczególnie w Mścicach. W Mścicach jest 330 uczniów klasy są oprócz bodajże klas piątych, to są 

klasy takie liczne 24, 25, 28. No, cieszymy się, jak jest dużo dzieci, ale proszę pamiętać, że powyżej 

23 dla dzieci. Już na niektórych przedmiotach zajęciach należy dokonywać podziału na grupy, więc 

tak optymalna liczba to była 20, troje w klasach 4 i więcej w tych młodszych, nie w tych młodszych 

może być 25. Jak najbardziej i tak proszę popatrzeć, że mówię, dzieci nam przybyło w szkołach 

podstawowych o 48. W przedszkolach ubyło bodajże o dziewięcioro to są, proszę państwa płynne 

historie, bo jeżeli przyjrzymy się demografii, to prawdopodobnie za 5-6 lat będzie mniej dzieci w 

szkołach pójdzie do szkół, mniej dzieci, chyba że odbędą się tutaj jakieś takie migracyjne wędrówki, 

które nam zapełnią Mścice będzie, no, bo to jest bardzo prawdopodobne. I zniwelują ten dołek 

urodzeniowy. To tyle. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, oddaję głos przewodniczącej komisji oświaty pani Wioletta Parol-Żyluk. Bardzo proszę, 

jakieś pytania?  

Wioletta Parol-Żyluk (Radna)  

Tak bardzo dziękujemy bardzo tutaj za przedstawienie tego raportu, ja mam pytanie do pana, 

chciałabym usłyszeć, ile procentowo i jednocześnie kwotowo kosztuje naszą gminę spełnianie 

obietnic rządu w podwyżkach dla nauczycieli. Chciałbym wiedzieć, ile mieszkańcy i nasz budżet 

gminy musi dokładać do podwyżek, które zostały wprowadzone przez rząd, jaki to jest koszt? Ile z 

naszego budżetu przez te kilka miesięcy musiało na to pójść?  

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  

Pozwolę sobie, pozwolę sobie procentowo ująć. I też w przedziale od 15 do 22%. Tak, to mniej 

więcej wygląda.  

Wioletta Parol-Żyluk (Radna)  

A czy jest taka wiedza, jaki to jest w takim razie? Jaka to jest kwota?  

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  

No to może być kwota. Proszę Państwa. Około, 500-600 000 tak do samych płac nauczycieli.  

Wioletta Parol-Żyluk (Radna)  

Tak o to mi chodziło, do samych płac nauczycieli, czyli to, co powinno do nas trafić. Z góry. 

Dopłacamy w tej chwili z naszego budżetu gminy, dziękuję bardzo.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Proszę, pan Paweł Hrymnak.  

Paweł Hrymnak (Radny)  

Dziękuję. Bardzo pytanie, czy mamy informacje, to znaczy, czy mamy takie dane, które pokazują, 

jakie my mamy obłożenie naszych szkół tak, czyli ile mamy, ile, na ile jesteśmy przygotowani 

przyjąć dzieci w szkołach podstawowych? Jednym słowem, jeżeli mamy 4 szkoły, to ile jesteśmy w 

stanie przyjąć dzieci, jakie mamy? Jeżeli przy założeniach nie wiem, jak są teraz założenia. Za 

starych czasów było to 36 osób. Oczywiście teraz klasy są mniejsze, ale tak czy po prostu wiemy, 

jakie mamy obłożenie. W danych szkołach, ilości miejsc zajętych.  

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  

Dobrze to po kolei każdą placówkę. Tak, Szkoła w Mścicach dopuszczalna pojemność, żeby dzieci 

uczyły się na 1 zmianę, powiedzmy to jest to, czego oczekujemy. To jest do 400 dzieci. Mamy 15 

oddziałów, prawdopodobnie za rok będzie za 2 lata, będzie 16 oddziałów. Bo mamy w tej chwili 

jedną 7 klasę, ona zostanie w końcu wyjdzie ze szkoły, a te następne pierwsze klasy, no wyglądają 

co roku na liczne, liczne do tego stopnia, że w tym roku właściwie prosiłem, żeby ograniczano. Jeżeli 

miano kogoś przyjąć z obwodu, spoza obwodu szkoły, żeby tego nie robiono, bo groziła nam wtedy 

trzecia klasa pierwsza. Limity dla klas pierwszych są dobrze. 400 dzieci tak, tyle możemy pomieścić 

i wtedy będzie to szkoła pełna. Jeśli chodzi o Łekno, tam tych dzieci można dopchnąć do klas w 

większej liczby oddziałów nie będzie niż 1 oddział na danym poziomie. Te klasy też w Łeknie mają 

ograniczoną powierzchnię, są klasy większe, ale to są klasy mniejsze. Oczywiście daje to 

dyrektorowi pewną możliwość regulowania tego, że np. liczniejszą klasę może wrzucić do, może 

umieścić pomieszczeniu większą tak. Ale są klasy tam do których 18 dzieci. Jak wejdzie, to wydaje 

się, że klasa już jest pełna. W Mścicach możemy sobie pozwolić na 28 dzieci w klasie no myślę 150. 

150 dzieci, to jest już wtedy maks. Szkoła w Dobrzycy, to wygląda na to, że ta szkoła jest już też 

napełniona. Przypomnę, że to była szkoła robiona, budowana na potrzeby sześcioletniej szkoły 

podstawowej, mamy 8 klas, no, musieli pokombinować. Niektóre pomieszczenia, pierwotnie 

zupełnie innym przeznaczeniu pod jakieś salkę rehabilitacyjną przeznaczono na salę komputerowe. 

I wydaje mi się, że to 160. Jeżeli dodamy 10, 20 dzieci do klas poszczególnych, to będziemy mieć 

akurat maksymalnie, tak. Czyli to jest podobna pojemność jak szkoła w Łeknie plus jeszcze oddział 

0 i punkt przedszkolny. Które proszę zwrócić uwagę, mają tych dziecino, prawie tak jak limit do 25, 

to jest limit. Przy normalnej powierzchni sali. Tak następna rzecz szkoła w Tymieniu. Tutaj 

możliwości lokalowe były zawsze największe, tam największe sale. Była to szkoła w momencie 

powstawania, mega nowoczesna. Przewidywała wówczas możliwość umieszczenia 600 dzieci 

naraz. Tak, część tej szkoły zabrano pod, przepraszam, państwo przeznaczyliście na Dom Seniora i 

słusznie, część kiedyś stanowiła biura dla projektu budowy autostrady, a część była tą częścią 

lekcyjną. No i w tej szkole jest no niestety, ale tak można powiedzieć najmniej dzieci. A możliwości 

oceniam na dzisiaj, że to jest no tam 250-300 dzieciaków. Może się mylę. Może się mylę, bo ten Dom 

Seniora jednak troszeczkę zabrał pomieszczeń. Duże pomieszczenia są na górze. Kiedyś 

próbowaliśmy tam jakieś przedszkole, kombinować, większe itd., ale proszę państwa warunki 

przeciwpożarowe i inne plus koszty to, że właściwie budynek przedszkola to powinien być 

budynek parterowy, uniemożliwiłby to wszystko dla tych decyzji, które kiedyś były wydane, żeby 

punkty przedszkolne mieściły się na piętrze. No to oczywiście te decyzje są ważne. I stąd te dzieci 

przebywają tam na tym pierwszym piętrze, mają zajęcia przedszkolne. To tak, jeśli mogę 

powiedzieć, to przedszkole we Mścicach, to pojemność tego przedszkola jest już wyczerpana. Tak 

można powiedzieć w Będzinie, no to co, ten budynek, który jest, to jest przepchany, bym 

powiedział, nawet jeżeli byśmy wzięli 74 dzieci, to powierzchnię tych sal. Przy czym od razu 



państwu powiem, że nie ma normatywów, jeśli mówię mówiących o powierzchni na jedno dziecko 

w przedszkolu publicznym, dla niepublicznych są, no publicznych nie ma. A bezpośrednie 

posiłkowanie się powierzchnią, przepisem z dotyczącym niepublicznego przedszkola do 

publicznego. Znam przypadki, że są to od życiu, jest ciasno i czekamy na nowy budynek już tylko 

nawet względów estetycznych. W pamięci o kalendarzu, o dacie roku, w którym się znajdujemy i 

żyjemy, to tyle. Czy to tak wystarczy. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę.  

Paweł Hrymnak (Radny)  

Moje pytanie to jest na temat nauczycieli i struktury wiekowej, czyli ile mam procent nauczycieli już 

na emeryturze albo w wieku emerytalnym, ile mamy nowych nauczycieli, młodych, którzy dopiero 

zaczynają? Czy mamy takie wyliczenia? Chodzi o to, że zabezpieczenie kadry, jeżeli chodzi o nasze 

ośrodki kształcenia na przyszłość.  

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  

Chciałbym pominąć jakiekolwiek politykowanie, więc postaram się tak, bez większych opowieści, 

no. Jest dobrze, ale to, co powiem w tej chwili, to jest polityka. Jest trudno o młodych nauczycieli 

słuchajcie, trudno. Jest nawet taka sytuacja, że jeżeli przychodzi człowiek bez pełnego 

wykształcenia związanego z pracą w szkole, bo np. nie ma, nie ma studiów pedagogicznych, a od 1 

października ubiegłego roku zmieniły się przepisy dotyczące wykształcenia nauczycieli i poszły one 

jeszcze w górę. Czyli jeżeli np. ktoś skończył zakład uczelnie z tytułem licencjatu przed 2023 przed 

październikiem na mocy przepisów z 2019. roku. No to mógł być nauczycielem w szkole 

podstawowej, a w tej chwili jest to dopuszczalne, ale w przedszkolu musi mieć zrobionego magistra. 

Nie wiem, czy bezpośrednio, czy na zbliżonym kierunku plus studia podyplomowe dalej studia od 

2023, więc pokazuje, że to się może pogłębić jeszcze ta sytuacja. Studia, jeśli chodzi o wykształcenie 

pedagogiczne, muszą być robione w zakładzie kształcenia nauczycieli, najlepiej, żeby to były po 

prostu studia podyplomowe albo robione na uczelni. Więc mało jest młodych nauczycieli, ja to 

widzę po, proszę państwa, po postępowaniach nauczycieli mianowanych. Kiedyś miałem, a to 

pamiętam dokładnie, bo tutaj była sesja, byłem na postępowaniu, miałem 9 nauczycieli naraz. 

Później mogłem nie mieć żadnego, ale w następnym było 5 nauczycieli. W tej chwili, jak jest ich 

piątka, to się łapie za głowę, że tak dużo, a przeważnie 1 albo wcale. Jest mało tych młodych 

nauczycieli, to też pcha wydatki na zatrudnienie nauczycieli w tą taką najwyższą półkę, chociaż 

pomiędzy nauczycielem mianowanym a dyplomowanym, jeśli chodzi o wynagrodzenie, to tam 

różnica jest 200 zł. Większa jest między tym początkującym, a później mianowanym i 

dyplomowanym. Tak zrobiono podwyżki dla nauczycieli mianowanych, większe, dla tych 

nieprawda. Jest nieduża różnica między mianowanym a początkującym niż dyplomowanym. Tak, no 

tak po prostu. Zrobiono te podwyżki, wiosną tego roku. Ta sprawa następna. Czy są nauczyciele, 

emeryci są, są tacy, którzy proszę państwa nie idą na emeryturę, mają wiek, mają uprawnienia 

emerytalne, ale są tacy, którzy poszli na emeryturę. I znaleźli zatrudnienie. I nie mamy, bo mam 

przegląd. Też w innych placówkach na terenie innych gmin może jest 1 taki przypadek, że osoba, że 

nauczyciel ma powiedzmy powyżej 60 czy 2, 65 lat, tak dwa są takie przypadki, ale są szkoły w 

Koszalinie, gdzie są 70 nawet nauczyciele. I to wcale nie wynika z faktu, że nie ma nikogo na ich 

właśnie z tego faktu, to wynika, że nie ma nikogo, żeby ich zastąpić, jeszcze jak przyjdzie nauczyciel 

na pojedyncze godziny, to emeryt oczywiście jest mile widziany, ale w tej chwili nawet na cały etat 

trudno znaleźć nauczyciela młodego. Ale powoli w szkołach ponadgimnazjalnych tzw. kiedyś, a 

obecnie w szkołach średnich tak czy ponadpodstawowych, maleje liczba oddziałów. Był ten 

moment, kiedy likwidowano gimnazja, przybywało uczniów w szkołach ponadgimnazjalnych czy 



tych liceach itd. Dlaczego? Dlatego, że pamiętacie państwo, był taki rocznik, że dzieci sześcioletnie 

zachęcano do pójścia i połowa tych dzieci owszem, poszła. Później był bunt rodziców, te dzieci nie 

poszła, ale 1 rocznik był taki ogromny, był taki rok, kiedy trzecia klasa liceum zdawała maturę. I 

kolejny nowy rocznik, czyli czwarta klasa zdawała maturę. Tak pamiętacie, no dobrze. Wręcz był 

ten przepływ nauczycieli. W tej chwili będzie taka sytuacja w szkołach ponadpodstawowych, że tam 

nauczyciele zaczną się, po prostu iść na emeryturę? Tak, tak, ale wierzcie mi są siedemdziesięciu 

latkowie rocznik 55, 56. Tak są tacy nauczyciele. U nas może jest to rocznik 58. Ktoś się zdarzy taki, 

ale mają takie szczątkowe godziny. Z wyjątkiem 1 przypadku, ale jest to, no, nie mogę oczywiście 

mówić. Tak bardzo dobry przypadek, właśnie.  

Mówienie o tym, że do tego zawodu nikt nie chce iść. Państwo możecie sobie różne artykuły na ten 

temat poczytać. Są tacy, którzy chcą iść, mówienie o tym, że nie ma dostatecznych zachęt no w tej 

chwili te zachęty się pojawiają. Naprawdę te takiego wzrostu zarobków, jak i nastąpił w tym roku. 

Zarobków nauczycieli, to nie było, ja nie pamiętam, a już sporo lat pracuje może z czasów 

inflacyjnych w latach 90. To wtedy pensja owszem, rosną. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, proszę, czy jeszcze jakieś pytania.  

Jeśli nie ma, to bardzo dziękuję. Kończymy pkt. 5. Przechodzimy do pkt 6 od razu. Chociaż to tak 

trochę było już powiązane. Stan przygotowania placówek oświatowych i wychowawczych do 

rozpoczęcia roku szkolnego 2024/2025.  

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  

Konkluzja jest taka, może placówki są przygotowane i technicznie. I jeśli chodzi o warunki 

bezpieczeństwa, pewne remonty, które wynikają z zaleceń sanepidu, przeciągają się na wrzesień 

m.in. Polegają na dostosowaniu normy oświetleniowej nad tablicami, żeby było 500 luksów. O tak, 

są te prace robione w Łeknie i dyrektor zapewnia, że we wrześniu zostaną zakończone są też pewne 

prace remontowe robione w Mścicach. Ale to są już takie drobne rzeczy, również mające na celu 

usprawnienie placówki. Nadszedł, nadszedł sprzęt, wyposażenie kuchni do Mścic. Jest on powoli 

zagospodarowywany. Przypomnę państwu, że posiłek w szkole taki program jest, dał nam 

możliwość zdobycia pieniędzy. W zeszłym roku zdobyliśmy pieniążki na kuchnie w Tymieniu w 

tym roku zdobyliśmy pieniążki na kuchnie w Mścicach. I tak to mniej więcej wygląda. W Łeknie. 

Poprawiono sufit tam, w tym pomieszczeniu, świetlicy czy też stołówki szkolnej, bo to 

pomieszczenie ma dwojaką funkcję. Ten sufit był uszkodzony po porze deszczowej, która no była 

bardzo obfita jednego dnia. Dalej w Dobrzycy tylko konieczne prace wykonywano, jeśli chodzi o 

poprawę estetyki ścian w szkole podstawowej w Tymieniu dużo dosyć salę remontowano do 

matematyki, dalej zrobiono wymianę pompy w piecach centralnego ogrzewania, drobne prace 

remontowe w kuchni. To jest nieodłączne. Naprawiono łącze internetowe po awarii również 

spowodowanej deszczem, wymieniono lampy sufitowe. W związku z tymi nowymi wymogami w 

Mścicach z kolei poprawiono nagłośnienie w sali gimnastycznej, zmodernizowano je. Inne jest 

rozstawienie nagłośnienia i część nagłośnienia również jest inna. Naprawa ściany szczytowej 

między szkołą a przedszkolem. Ta ściana się sypała. To też był całkiem spory wydatek ponad 50 

000 bodajże obudowa grzejników na holu małym, to jest polecenie sanepidu. Tutaj różnie to bywa, 

jak są grzejniki schowane pod parapet, to i są płaskie, nowe, to przez wiele lat było to dopuszczalne. 

W tej chwili obudowa będzie płaska, nowa. Dalej wymieniono podłogę i drzwi w sekretariacie, 

oświetlenia ledowe wprowadzono w kilku salach itd. itd. o odnowienie szafy na odczynniki 

chemiczne. Rzeczywiście to też było. Dobrze planowane. Takie dopięcie z ogrodzeniem szkoły 

bardzo dobrze, że to ogrodzenie jest nawet w takiej formie. No że te wjazdy są tylko ograniczone 

szlabanami, bo no w sposób znaczący poprawiło to bezpieczeństwo dzieci. Dziś dziecko 



bezpośrednio nie wyleci na ulicę szkolną, zostanie zatrzymane na siatce. Właściwie już się nawet 

nie zatrzymują na siatce, bo wiedzą, że nie wolno tam dalej siatka jest. Także tu ogromne, dzięki za 

to ogrodzenie dalej też mowa o grzejnikach. Jak zwykle schody wejściowe zaczynają się kruszyć 

przy wejściu ewakuacyjnym od strony sali gimnastycznej z tego placu, szafki trzeba dokupić, bo jest 

więcej uczniów. Plac zabaw wstawiono z tego, co pamiętam, 2 ładne ławeczki. Jeszcze jakaś wiata 

ma tam się pojawić. No i proszę państwa, w przedszkolu Będzinie tam naprawy hydrauliczne i 

naprawa pieca. Dalej w przedszkolu "Promyki Bałtyku" całkiem spora jak państwo wiecie, znowu 

przedszkole zostało zalane na tym przejściu, właśnie do żłobka znowu trzeba było sufit poprawiać. 

Pani dyrektor zdobyła, tą ekipę remontową, która poświęcała się do prac na dachu kościoła. I 

wydaje się dobre i dobrze fachowcy, bo zrobili to całkiem przyzwoicie i niedrogo. Dalej proszę 

państwa, chodzi o modernizację domofonu. Taką rzecz zrobiono tam była jakaś awaria z rurą, drzwi 

wejściowe wymieniono drzwi balkonowe w 2 salach, te przejście na balkon, drzwi osiadły. Trzeba 

było to naprawić, no i wyczyszczono posadzkę w holu. Oczywiście zrobiła to firma zewnętrzna ze 

względu na posiadaną po prostu maszynę czyszcząca. No i teraz co tam jest potrzebne, trochę jest 

potrzebny remont dachu, ten dach jest no niestety, ale cały czas przyczyną pod, zalewania albo 

korytarza. Kiedyś był problem z oknami dodatkowymi. Wydaje się, że z tym uporano się. Teraz są 

jakieś jeszcze inne problemy. Archiwizacja, no, to są takie już rzeczy, które będą, będą, są w planie. 

W 3 obiektach było troszeczkę tego mniej, ale w tych 3 obiektach. Proszę państwa w zeszłym roku z 

kolei w zeszłe wakacje zrobiono dosyć dużo. To jest Dobrzycy w Łeknie. Również przypomnę, że 

właśnie łazienki robiono rok temu, że każda z tych szkół w jakimś tam stopniu utrzymuje się na 

tym przyzwoitym poziomie. Tak, jeśli chodzi o wygląd. No brakuje tylko jeszcze tego przedszkola. 

Tak jak mówiłem, niedługo powinno być. Dziękuję, jak są tu jakieś pytania.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

To dziękuję, bardzo proszę, oddaję głos pani wójt.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  

Szanowni Państwo, jeszcze tylko uzupełnię wypowiedź pana Tomasza w kwestii planowanych 

inwestycji. Obecnie przygotowujemy się do złożenia wniosku o dofinansowanie na 

termomodernizację szkoły w Tymieniu. Tutaj te prace też są bardzo potrzebne, bo widzimy, ile ta 

szkoła nas kosztuje, tam ucieka ciepło. Stąd też jest uzasadnione. Obecnie trwa jest wykonywany 

audyt energetyczny, na bazie którego będą zaplanowane prace i sporządzony wniosek o wsparcie 

do krajowego planu odbudowy. Również tak jak państwo wiecie, mamy w budżecie zabezpieczone 

środki na budowę przedszkola. Jesteśmy obecnie przedszkola w Będzinie i tego kompleksu żłobko-

przedszkolnego obecnie jesteśmy na etapie oceny ofert, które wpłynęły do przetargu. Więc nic 

więcej jeszcze nie mogę powiedzieć. Również planujemy montaż odnawialnych źródeł energii na 

naszych obiektach tutaj gminnych, w tym też obiektach oświatowych. I prawdopodobnie na 

kolejnej sesji już będziemy wnosili do państwo zabezpieczenie środków Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na te oba przedsięwzięcia. Także dzisiaj rozpoczęły się prace przy szkole naprzeciwko 

szkoły w Dobrzycy. Tam powiat realizuje utwardzone pobocza po to, żeby powiększyć liczbę miejsc 

postojowych przy tej szkole. My mamy też w planie zrobienia po swojej stronie tutaj, gdzie jest 

parking, też zmiany tych parkingów tylko też wiadomo wiąże ze środkami. Tak jakieś oszczędności 

powstaną, to też to zadanie zrealizujemy. Mamy w toku oceny projektów w sumie już nawet nie 

ocenę, bo zgoda jest tak jak państwo wiecie otrzymaliśmy dofinansowanie na projekt z Funduszy 

Europejskich Pomorza Zachodniego na powiększenie liczby miejsc dzieci w przedszkolu w 

Mścicach. Z racji tego, że pisząc ten wniosek, nie wiedzieliśmy jeszcze, że dostaniemy 

dofinansowanie na budowę przedszkola w Będzinie, które rzeczywiście powiększa liczbę miejsc 

dzieci, w związku z czym wystąpiliśmy do Marszałka o zgodę na rozszerzenie realizacji projektu i o 

wprowadzenie też do tego projektu przedszkola w Będzinie. Taką zgodę mamy, robimy już ostatnie 



załączniki do wniosku, tak więc też to ten projekt będzie realizowany. I jeszcze 1 projekt gmina z 

klasą to zajęcia w szkołach, wszystkich szkołach podstawowych, zajęcia wyrównujące poziom 

nauczania dzieci, a także rozwijające kompetencje kluczowe dzieci i szereg innych działań, które są 

związane z tym projektem, również już się rozpoczęły. W naszych szkołach jesteśmy po składaniu 

oferty do zamówienia publicznego na doposażenie tych szkół w pomoce naukowe i tu jesteśmy 

etapie oceny projektu, więc w tym roku szkolnym czeka tutaj uczniów wiele różnych ciekawych 

zajęć. Obecnie też prowadzone jest projekt ekologiczny w naszych szkołach SOS oszczędzam 

selektywnie. Chodzi o edukację ekologiczną, co też jest bardzo ważne i realizowane. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, bardzo proszę. Pan Bryliński.  

Sławomir Bryliński (Radny)  

Dziękuję za udzielenie głosu, tylko bym chciał dodać, że w szkole w Dobrzycy jeszcze jest problem 

przeciekania dachu i są zalewane ściany. I nie widzę tutaj w planowanych inwestycjach do 

wykonania. Jest to widzialne na własne oczy i kwestią kolejną jest prawdopodobnie ktoś by mógł 

się od fachowców do ocenić, ale po rozmowie z panią dyrektor jest dużym problemem 

uszczelnienie tych okien dachowych szklanych wszędzie tam zalewa cieknie, farby puchną. I 

kwestia jest taka, że gdy przychodzi właśnie takie ciepłe dni, to po prostu jest jak w szklarni. Szkoła 

jest. Część pomieszczeń została zagospodarowana tak jak pan mówi, część przeznaczona na inne 

użytkowanie. I w tym miejscu, gdzie przebywają dzieci, po prostu jest bardzo gorąco i należałoby 

się zastanowić, czy po prostu nie przebudowa troszeczkę tego i ograniczyć tą ilość tego szkła, bo 

jest to kłopotliwe. Wiem, że były naprawy dokonywane tego, ale nie przynosi to efektu i trzeba się 

pochylić nad tym faktem. No bo naprawdę można jechać, zobaczyć, jak te ściany wyglądają. 

Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. Bardzo proszę.  

Tomasz Wirkus (inspektor ds. oświaty)  

Proszę państwa. Jeśli chodzi o te szklane powierzchnie, to one występują w 2 miejscach, te duże 

szklane powierzchnie 1 to jest klatka schodowa i tam poprawa daje efekty na 2-3 lata. I znowu jest 

to samo tak. Był kiedyś jeszcze problem z daszkiem, nad kotłownią, ale tego problemu podobno już 

nie ma i pomieszczenie pięknego holu, a właściwie w tej chwili biblioteki, bo to miejsce miało być 

holem, zrobiono z tego po prostu bibliotekę i w tym momencie te szkła zostały. Jest tam gorąco, po 

prostu bardzo gorąco. Albo może jakieś rolety położyć. Czy też plisy, które by odcinały światło, ale i 

tak to pomieszczenie będzie się nagrzewało. Chociaż być może mniej. To pani dyrektor z Mścic 

jeszcze 1 rzecz dosyć ciekawą zapisała na przyszłość. Nie przeczytałem tego, ale no przeczytam. 

Chodzi o to, żeby sukcesywnie myśleć o montowaniu klimatyzatorów w salach edukacyjnych. 

Powiem wam, że chyba to jest taka przyszłość tych szkół. Będzie coraz cieplej, np. w Mścicach, po 

prawej stronie, tam, gdzie przedszkole ma 2 sale, 3 przepraszam, sale lekcyjne, zajęciowe, a w 

Mścicach w szkole też są sale od tej strony słonecznej to temperatura dochodzi do 30 stopni. 

Ostatnio tak było niestety. Bo nie można było wytrzymać. No ale czas pokaże, w którą stronę klimat 

się zmieni. A tutaj no doraźna możliwość, to jest. Po pierwsze ta klatka schodowa wymaga na 

pewno takiej formy uszczelnienia. To musi być fachowiec, który to zrobi, który będzie się znał na 

rzeczy, no wiadomo, że ekipy są różne, ktoś sprawdzony, kto będzie wiedział, jak to zrobić i to zrobi 

dobrze. I to nie tak, że się namęczy, tylko od po prostu tak, bo tak fachowcy robią ci dobrze. A jeśli 

chodzi o tam pomieszczenie tego holu przeszkolonego dawnego, no to jedynym chyba 

rozwiązaniem będzie zamontowanie przęsła jakiegoś na okna, które przylegają do szyby, które 



mają ciemną barwę, które nie przepuszczają światła? No to pozwoli, żeby te pomieszczenie się tak 

nie nagrzewało, plus jeszcze ewentualnie jakaś wymuszona wentylacja. Ale to jest pomieszczenie. 

W którym lekcji nie ma na szczęście. Dobrze.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. Czy jeszcze jakieś pytania państwo mają do pana inspektora? Jeśli nie ma, to kończymy 

ten punkt. Bardzo proszę, jeszcze chciałbym oddać głos pani wójt, czy robimy przerwę.  

Dobrze, to proszę państwa robimy przerwę krótką czy kontynuujemy 10 minut, ale 10 minut.  

Przerwa 10 minut. 
Proszę państwa wznawiamy obrady po przerwie. Pkt 7. Informacja wójta z działalności między 

sesjami odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. Bardzo proszę, oddaję głos pani wójt, pani Sylwii 

Halama.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  

Panie Przewodniczący, wysoka Rado dzisiaj zacznę troszkę w inny sposób. To moje wystąpienia. 

Mianowicie od podjętych zarządzeń i w okresie między sesyjnym podjęłam tych zarządzeń. 21. One 

dotyczyły w głównej mierze pracy organizacyjnej urzędu, zresztą tak jak zawsze, także powierzenia 

zadań dyrektorom placówek oświatowych w tym okresie powierzyłam pełnienie funkcji dyrektora 

szkoły podstawowej imieniu "Ludzi morza" w Mścicach, pani Ewie Waszkiewicz, a także 

zarządzenie z dziś dzisiaj podjęłam decyzję o powołaniu zastępcy Wójta Gminy Będzino i dziś na 

zastępcę wójta gminy Będzino Annę Pietkowską. Pani Ania pieckowska jest mieszkanką gminy 

Będzino, od urodzenia ukończyła Politechnikę Koszalińską. W zakresie o specjalności budownictwa, 

inżyniera środowiska, ma bardzo bogate doświadczenie w zakresie prowadzenia inwestycji, 

posiada także uprawnienia budowlane, co na pewno jest wartością dodaną. Pani Ania już od blisko 

10 lat pracuje w samorządzie, pracowała w gminie Będzino, pracowała w sąsiedniej gminie, 

powróciła do gminy Będzino. No i wierzę, że jej kompetencje i profesjonalizm pozwolą nam 

wspólnie razem, rozwijać gminę, Będzino i pani Ania. Bardzo dziękuję, że wyraziła pani zgodę.  

Anna Pietkowska (Zastępca Wójta)  

Dziękuje bardzo, że swojej strony obiecuję pracować najlepiej, jak potrafię i tutaj uczciwie i 

rzetelnie dbać o gminę. Starać się, żeby jak najlepiej się rozwijała, bo tak jak tutaj pani wójt 

wspomniała, jest to gmina szczególnie mi bliska. To tutaj się urodziłam, wychowałam i tutaj teraz 

też mieszkam wraz z rodziną, także chciałabym, żeby wszystkim nam żyło się tutaj jak najlepiej, 

żeby nasza gmina rozwijała się oczywiście w swoim tempie, w zakresie możliwości, ale żeby jak 

najlepiej funkcjonowała, także zapraszam wszystkich państwa do współpracy, dokąd tak, dziękuję 

serdecznie.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  

Szanowni Państwo, w okresie między sesyjnym, który trwał od 1 sierpnia, 2 sierpnia, 

uczestniczyłam w naradzie z przedstawicielami zarządów Ochotniczych Straży Pożarnych. Było to 

spotkanie związane z przedsięwzięciami, które ochotnicy chcą realizować w swoich jednostkach. 

Tutaj w konsekwencji i konkluzji tego spotkania ustaliliśmy, że jednostki przygotują pięcioletnie 

plany inwestycyjne. Na tej podstawie spotkamy się i będziemy tutaj rozmawiać i o naszych 

możliwościach, przede wszystkim na ile jesteśmy w stanie im pomóc, ponieważ mają już pozyskane 

środki na różne zakupy inwestycyjne i oczywiście tutaj jak najbardziej te ich wnioski zostały 

złożone. I dziękuję radnym, którzy także uczestniczyli w tym spotkaniu i w najbliższym czasie 

przedstawię państwu te wnioski, będziemy rozmawiali o naszych możliwościach. 6 sierpnia 



uczestniczyłam w III festiwalu piosenki wakacyjnej w Strzepowie, 7 sierpnia spotkałam się z 

wicedyrektorem Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 13 sierpnia była szósta sesja rady, a 

także uczestniczyłam w spotkaniu z prezesem PZZ Stoisław, 14 sierpnia odbyło się spotkanie 

członków rady do spraw współpracy międzynarodowej, a także uczestniczyłam w spotkaniu z 

prezydentem miasta Koszalin, które dotyczyło tutaj wspólnego gospodarowania odpadami. 16 

sierpnia odbyłam spotkanie z podsekretarzem stanu w Ministerstwie Cyfryzacji panem Rafałem 

Rosińskim, 19 sierpnia podpisałam umowę na dowozy szkolne, 20 sierpnia odbyłam spotkanie z 

przedstawicielami Banku Gospodarstwa Krajowego, a także uczestniczyłam w zebraniu wiejskim 

mieszkańców sołectwa Barn-Zagaje. 22 sierpnia odbyło się spotkanie wójtów w Świeszynie, a także 

uczestniczyłam w zebraniu wiejskim mieszkańców sołectwa Będzino i Będzinko. 23 sierpnia 

uczestniczyłam w zebraniu wiejskim mieszkańców sołectwa Dobre a 24 w piątym spotkaniu 

zespołu z folklorem Watra 2024. 26 sierpnia uczestniczyłam w jubileuszu pożycia małżeńskiego i 

tutaj w imieniu pana prezydenta, wręczałam medale jubilatom, a także uczestniczyłam w zebraniu 

wiejskim mieszkańców sołectwa Dobrzyca. 27 sierpnia odbyłam spotkanie z prezesem PGK, a także 

uczestniczyłam w spotkaniu w Urzędzie Miasta z Marszałkiem Województwa 

Zachodniopomorskiego i to było spotkanie dotyczące podpisania strategii zintegrowanych 

inwestycji terytorialnych. Tego dnia także uczestniczyłam w zebraniu wiejskim mieszkańców 

sołectwa Kiszkowo i Kładno. 28 sierpnia odbyłam spotkanie z seniorami w dziennym Domu 

Seniora, odbyłam spotkanie także z prezydentem miasta Koszalin to ciąg dalszy spotkanie w 

zakresie gospodarowania odpadami, a także uczestniczyłam w zebraniu wiejskim mieszkańców 

sołectwa Komory. 29 sierpnia odbyła się narada z dyrektorami szkół i przedszkoli, a także odbyłam 

spotkanie ze starostą Powiatu Koszalińskiego i dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych. 

Uczestniczyłam także w zebraniu mieszkańców sołectwa Tymień. 30 sierpnia byłam spotkanie z 

właścicielem firmy Karpol, a także uczestniczyłam w jubileuszu zespołu DIX Silent 31 sierpnia 

uczestniczyłam w zebraniu wiejskim z mieszkańcami sołectwa Łasin koszaliński/Łopienica. 

Odbyłam spotkanie z mieszkańcami w Miłogoszczy, uczestniczyłam w spotkaniu zakończenie lata 

organizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich, Paradne gospodynie z Popowa, a także w 

spotkaniu integracyjnym mieszkańców sołectwa Uliszki. 2 września uczestniczyłam w uroczystym 

rozpoczęciu roku szkolnego w Tymieniu i Mścicach, a także w walnym zebraniu członków 

Mieleńskiej Lokalnej Grupy Rybackiej, 3 września uczestniczyłam w zebraniu wiejskim 

mieszkańców sołectwa Skrzeszewo i Słowienkowo, a 4 odbyło się spotkanie rady do spraw 

współpracy międzynarodowej i zebrania wiejskie mieszkańców sołectwa Smolne i Uliszki. 5 

września spotkanie z przedstawicielami PGK i wiceprezydentem miasta Koszalin tutaj w urzędzie 

to ciąg dalszy prowadzonych rozmów, dotyczące gospodarowania odpadami. Tego dnia także sołtys 

sołectwa Będzino przyniósł do urzędu przekazał do Urzędu Gminy tablice dotyczącą sołectwa 

Będzino z takim zarysem historycznym, tablicę wykonaną wspólnie przez niego i jego małżonkę. 

Także tego dnia odbyłam spotkanie z dyrektorami szkół w sprawie realizacji projektu gminy z 

klasą. 6  września uczestniczyłam w zebraniu wiejskim mieszkańców sołectwa Stoisław i 

Strzeżenice, 7  września w spotkaniu integracyjnym mieszkańców sołectwa Dobiesławiec, a także w 

zebraniu wiejskim mieszkańców sołectwa Śmiechów/Borkowice, a w dniu wczorajszym 

podpisałam umowę na pełnienie funkcji inżyniera w poniedziałek, przepraszam pełnienie funkcji 

inżyniera kontraktu przy realizacji zadania inwestycyjnego związanego z budową oczyszczalni 

ścieków i kanalizacji na terenie gminy Będzino i tutaj wykonawca wyłoniony w trybie zapytania 

przetargu to firma UNO Krzysztof Chwalisz z Koszalina. W okresie między sesyjnym jak zawsze 

realizowałam zadania, które są przypisane wójtowi, nadzorowałam realizację budżetu 

realizowanych inwestycji, spotykałam się z mieszkańcami, przedsiębiorcami, z sołtysami, z 

państwem, radnymi, także odbywałam spotkania z pracownikami i to był też czas przygotowań do 

dożynek powiatowych. Kiedy spotykaliśmy się z licznymi sponsorami, bardzo dziękuję wszystkim 



sponsorom, którzy tutaj przyłożyli swoją cegiełkę do uroczystego podziękowania za plany 

rolnikom. Dzisiaj czujemy się podobnie jak rolnicy przed wyjściem w pole, patrzymy w pogodę i 

modlimy się, żeby w sobotę ta pogoda była dobra i mam nadzieję, że tak będzie i w tym momencie 

chciałam zaprosić wszystkich mieszkańców naszej gminy na dożynki powiatowe do Dobrzycy. One 

rozpoczną się mszą świętem o godzinie 12. w kościele pod wezwaniem Trójcy Świętej Dobrzycy, a 

następnie wszystkie uroczystości już na boisku. Dziękuję bardzo wszystkim, którzy są bardzo 

zaangażowani w to, aby ta uroczystość przebiega u nas jak najlepiej, ale tutaj wszystko zależy też w 

dużej mierze niestety od pogody. Chciałam także państwa zaprosić na spotkanie związane z 

założeniem Spółki Wodnej Gminy Będzino on odbędzie się 17 września o godzinie 16:00 w Domu 

Kultury w Będzinie. To też bardzo ważne działanie, do realizacji tutaj zachęcam przede wszystkim 

rolników, aby byli to będzie spotkanie założycielskie, będą wybierani przedstawiciele spółki, a 

następnie inwestycje, które miało być realizowane poprzez tą spółkę. W okresie między sesyjnym 

także w Urzędzie Gminy pojawiła się nowa osoba w pracy, wyłoniona w trybie konkursu otwartego 

jest to referent do spraw windykacji pani Justyna Pilarczyk. Także na mocy porozumienia urzędów 

w Urzędzie Stanu Cywilnego od 1 września jest pani Monika Tarnowska jako zastępca kierownika 

Urzędu Stanu Cywilnego ogłosiłam także nabory na pracowników, których poszukujemy. To jest 

nabór związane z stanowiskiem do spraw melioracji, wydawania decyzji środowiskowych, także 

prowadzimy nabór w zakresie pozyskania pracownika do spraw obsługi wniosków z pozyskiwania 

środków zewnętrznych, do spraw inwestycji, a także do spraw obsługi Rady Gminy i promocji. 

Dziękuję i proszę o pytania.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję ja bardzo proszę pani wójt, jeśliby mogła pani przybliżyć w ramach ZITu, jakie inwestycje 

dotyczą naszej gminy, bo wszędzie prasa się też tak rozpisała. Odnośnie tam Koszalina i tych innych 

większych miejscowości. O Będzinie było cicho, coś tam wiemy, ale tak myślę, że to już jest 

sprecyzowane. Bardzo proszę o informację.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  

Tak. W ramach ZITu mamy zatwierdzone inwestycje w zakresie budowy dojścia do morza w 

miejscowości Pleśna. To jest duże przedsięwzięcie i ono jest planowane do realizacji. W ramach 

tzw. programu Feniks mamy zaplanowane budowę centrum przesiadkowego w miejscowości 

Strzeżenice. Z tym, że pierwszy nabór już się odbył, on był do końca czerwca. Nie mogliśmy złożyć 

wniosku, ponieważ nie byliśmy gotowi dokumentacyjnie do tego też wiem, że wiele samorządów 

tych wniosków nie złożyło, no i na ten moment, jeżeli pojawi się kolejny nabór, wówczas będziemy 

o te środki aplikować. Mamy także złożony projekt na działania miękkie w zakresie usług 

opiekuńczych i asystenckich, a także wniosek zatwierdzoną fiszkę projektową na budowę ścieżki 

rowerowej z Sarbinowa, z Będzina do Sarbinowa.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, bardzo proszę, pan Łukasz Grudzień.  

Łukasz Grudzień (Radny)  

Pani wójt, ja mam tylko takie jedno krótkie pytanie odnośnie do tego spotkania, z jednostkami 

Ochotniczych Straży Pożarnych czy wszystkie jednostki wywiązały się z tej naszej umowy złożenia 

tego projektu co rozmawialiśmy na zasadzie strategii, tak jak przyjmują na następne lata.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  

Wszystkie jednostki te dokumenty złożyły.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję bardzo kto jeszcze chciałby zabrać głos. Jeśli nie ma chętnych, to dziękuję. Kończymy pkt 7 

pkt 8, wolne wnioski i zapytania, czy ktoś z państwa ma jakieś wnioski czy zapytania, czy już jest to 

wyczerpane w trakcie, jeśli nie przechodzimy do pkt 9 zamknięcie obrad proszę państwa, sesja jest 

na pewno zaplanowana na koniec września. Jeszcze 1, m.in. na razie zamknięcie tam budżetu na 

koniec kwartału, a druga rzecz, że też może już będziemy po zebraniach wszystkich wiejskich, 

założenia, jakieś tam plany sołectw, byśmy mieli informacje i no i takie istotne. Co prawda podobno 

od tego roku jest to tylko niekonieczne, ale też omówienie pierwszego półrocza. Jeżeli chodzi o 

wykonanie budżetu. To takie najważniejsze debaty, chyba że państwo jeszcze coś tam chcielibyście 

dorzucić innego, to bardzo proszę. Wiemy, że jest dobra, także dobrze. No jeszcze jest propozycja, 

no mamy też to w programie nie, że omówienie sytuacji w rolnictwie w harmonogramie rady. Jeśli 

nie ma innych. Bardzo dziękuję, zamykam obrady sesji.  


